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Referat af Institutstudienævnsmøde 3-12 – torsdag den 20. september 2012 
 
Til stede Nye Studienævn: 
Kirstine Berg-Sørensen, Claus Schelde Jacobsen, Andreas Junker-Holst, Kristoffer 
Mathiesen, Emil Launtoft Pedersen, Gandalf Saxe, Jakob Schiøtz, Niklas Mørch Secher, 
Henrik Teglborg. 
 
Afbud: Jan Rossmeisl. 
 
 
Referent: Jytte Findinge. 
 
 
 
1.  Godkendelse af dagsorden + referat fra sidste møde (marts 2012). 
Begge dele blev godkendt. Det blev nævnt, at alle kurser F12/S12 er gennemført uden af-
lysninger (100% indberettet). Kursusbasen 12/13 er aktiv, men det er muligt at indføre 
mindre rettelser løbende. Henvendelse: Jytte eller Claus. 
 
 
2.  Meddelelser 

 Ny næstformand/nye medlemmer 
Der var sket ændringer på studenterside, idet Thomas Jauho ikke er ved DTU for tiden og 
Kristoffer Mathiesen er på udvekslingsophold. I stedet er den hidtidige suppleant Emil 
Launtoft Pedersen (FN11) samt Henrik Teglborg (FN08) indtrådt, og Gandalf Saxe (FN11) 
er ny suppleant. De studerende har valgt Niklas Mørch Secher til ny næstformand. Det 
blev bemærket, at der er nyt valg for de studerende med virkning fra 1. januar.  

 Optagelsen 
Der er 62 aktive studerende på FN12. Der var ikke adgangskvotient som følge af færre 
ansøgere, men karaktergennemsnittet af de optagne er fortsat højt (nær 10). 

 Akkreditering 
Jakob fortalte kort om status for akkrediteringsprocessen. Der er indgivet en 3-400 siders 
rapport om FN uddannelserne. Akkrediteringsinstituttet har nedsat et panel med repræ-
sentanter for udenlandske universiteter, for studerende og for aftagerne (virksomheder), 
som læser materialet. I oktober holder panelet et møde med DTU (ledelse, FN-lærere og 
FN-studerende). På baggrund heraf indgives indstilling. Processen ventes afsluttet inden 
nytår. Akkreditering skal i fremtiden gennemføres hvert 5. år.  

 Projektdag 
Kirstine meddelte, at Fotonik står for tur til at arrangere den kommende projektdag (fælles 
for Fotonik, Nanotech og Fysik). Nævnet bakkede op om det, og Kirstine ville tage kontakt 
til Fotonik for at sikre accept. Jakob mindede om den eksisterende projekt-database, som 
ikke bliver opdateret i tilstrækkeligt omfang. 

 Resultatkontrakt 
Claus meddelte, at DTU har indgået en kontrakt med ministeriet om større optag, hurtige 
gennemførelse og flere studerende på udlandsophold. Dette havde medført en del aktivi-
tet hen over sommeren. Der er blevet formuleret et såkaldt DTU-Mindset (se ISN-fildeling 
for uddybende materiale). Specielt er der afsat en pulje med midler, der kan søges med 
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det formål at opfylde målene. Fx har Carsten Knudsen søgt og fået bevilling til en studie-
café for bachelorstuderende. Alle er velkomne til at komme med forslag. Jakob nævnte, at 
der i forbindelse med kandidatuddannelsen er nogle kritiske punkter mht. afslutningstids-
punkter. For studerende optaget om vinteren er det vigtigt, at kandidatprojektet bliver for-
svaret senest 31. januar 2(+1) år senere for at figurere optimalt i statistikken.  
 
 
3.  Evalueringer F-12 
Claus foreslog, at der i fremtiden bliver mulighed for alle nævnets medlemmer til på for-
hånd at se resultaterne af den/de evalueringer, der bliver drøftet ved mødet, således, at 
medlemmerne er forberedte, og har gennemlæst bemærkninger m.v. Det vil også spare 
tid ved mødet. 
  Ellers gav F-12-evalueringerne – både 13-uger og 3-ugerskurserne – ikke anledning til 
dramatiske kommentarer. I det store og hele var det tilfredsstillende evalueringer, dog var 
der enkelte kommentarer, og Claus tager disse sager op med involverede undervisere. 
 
 
4.  Karakterer S-12 
Karaktererne fra sommereksamen blev sammenlignet med karaktererne fra eksamen året 
før. Der var generelt ikke de store divergenser, Diplomkurserne scorer lavt, i særdeleshed 
10916, Fysik 1 - Diplom kemi. En arbejdsgruppe under Carsten Knudsen ser på mere 
gennemgribende ændringer i Fysik 1 undervisningen. Bachelorprojekter og specialer lig-
ger øverst på skalaen. 
 
 
5.  Eventuelt 
Der var ikke kommentarer til dette punkt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nyt møde forventes afholdt i november, nærmere herom senere. 


